
 PROTOKÓŁ Nr XXVII/17

z obrad XXVII  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  30 marca 2017 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a        Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku     

o samorządzie gminnym otworzyła XXVII sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że na 

podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 15 radnych i Rada jest 

władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy,         

Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto powitała  Agatę Ławińską, Sylwie Skałecką i 

Małgorzate z Andrzejem Wiśniewskich oraz wszystkich kierowników jednostek, radnych, sołtysów 

oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Sławomira Damsa,

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Sławomir Dams. 

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony przed sesją.  Wobec braku

uwag, porządek poddano pod głosowanie i  przyjęto jednogłośnie.  Porządek obrad przedstawia się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

b)  przedstawienie porządku obrad,

c)  przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji Rady Gminy 

d)  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad                       

       XXVI sesji

e) informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

2. Prezentacja lokalnej grupy Działania w Czarnkowie 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

3.1. nabycia działki nr 846/1 położonej w obrębie wsi  Lubasz 

3.2. nabycia działki nr 842/8 położonej w obrębie wsi  Lubasz zmiany  

3.3.wyrażenia zgody na zawarcie umów użyczenia 

3.4.udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Narodzenia NMP w Lubaszu na wykonanie 

prac konserwatorskich w kościele w Lubaszu



3.5. przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  zapobiegania bezdomności 

zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2017. 

3.6. zmiany Gminnego  Programu Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych na 2017 rok

3.7. udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła

3.8. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (warsztaty terapii) 

3.9. przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działek 179/14 i  

179/15 w Lubaszu.

3.10. przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki 202/131 

w Lubaszu.

3.11. przekształcenia Publicznej Szkoły w Jędrzejewie

3.12. przekształcenia Publicznej Szkoły w Kruczu 

3.13. dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego 

3.14. określenia kryteriów drugiego etapu postępowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola, 

szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Lubasz 

3.15. zmian w WPI

3.16.  zmian w budżecie

3.17. zmian w WPF 

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Zakończenie obrad

1. Sprawy regulaminowe:

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy 

Zabierając głos Pan Józef Cichorek stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad ostatniej sesji, 

który odzwierciedla jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXVI  sesji przyjęto jednogłośnie bez 

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXVI sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było poddała informacje pod

głosowanie i przyjęto ją jednogłośnie.  Poprosiła Wójta o informację 

    

Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając głos Wójt Gminy Lubasz powiedział: „Ostatnia sesja Rady Gminy Lubasz odbyła się pod

koniec miesiąca lutego. W tym czasie kontynuowaliśmy prace związane z reformą ustroju szkolnego.

Po  podjęciu  przez  Radę  Gminy  uchwał  w  sprawie  projektu  sieci  szkół  w  gminie  oraz  zamiaru

przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  w  Kruczu  i  Jędrzejewie  w  szkoły  o  obniżonej  strukturze



organizacyjnej  klas  I-  III  wystąpiliśmy  do  Kuratorium  Oświaty  z  prośbą  o  wyrażenie  opinii.

W przypadku obniżenia struktury organizacyjnej zastosowanie ma procedura związana z likwidacją

szkół.  W związku z  powyższym poinformowaliśmy wszystkich rodziców dzieci  uczęszczających do

tych szkół o takim przekształceniu. Staraliśmy się także pokazać, że przyjęte przez nas rozwiązanie

jest  słuszne,  gdyż  ma kluczowe  znaczenie  dla  prawidłowego  rozwoju  dziecka,  którego  edukacja

odbywać się będzie w najlepszych możliwych warunkach, które stwarzamy w Szkole Podstawowej

i  Gimnazjum  w  Lubaszu.  Zgodnie  bowiem  z  zamiarem  wskazanym  przez  Radę  Gminy  Lubasz

Gimnazjum w Lubaszu od września 2017 roku zostanie włączone do Publicznej Szkoły Podstawowej

im.  Batalionu  Spadochronowego  I  Armii  Wojska  Polskiego  w  Lubaszu.  W związku  z  powyższym

w dniu 10 marca szkoły  lubaskie  gościły  uczniów i  nauczycieli  ze  szkół  podstawowych  z  Krucza

i  Jędrzejewa.  Do Lubasza autobusami  szkolnymi przyjechali  wszyscy  uczniowie klas III,  IV,  V  i  VI

z  Krucza  i  Jędrzejewa  wraz  z  nauczycielami.  Przedstawiciele  Samorządu  Uczniowskiego  ukazali

główne założenia oraz zasady funkcjonowania szkoły. Po części ogólnej uczniowie podzieleni na trzy

grupy uczestniczyli w zajęciach „Mali Odkrywcy”, „Uczymy i bawimy za pomocą klocków lego” oraz

„Gry i zabawy sportowe” połączone ze zwiedzaniem szkoły. Podsumowaniem wizyty było zwiedzanie

szkoły przez wszystkich gości. Celem „Drzwi Otwartych” było zapoznanie uczniów z bazą dydaktyczną

i ofertą edukacyjną. Przygotowany został dla gości:występ grupy teatralnej, pokaz pierwszej pomocy

i  pokazy  chemiczne.  Zaprezentowała  się  grupa  młodych  dziennikarzy  z  AMO  TV  i  grupa

wolontariuszy z „Caritasu”. Uczniowie mieli okazję zapoznać się z działalnością Młodzieżowej Rady

Gminy i Euro-Orzełków. W tym dniu odbywał się Turniej „Siatka na obcasach” i w swoim pokazie

zaprezentowały  się  nasze  cheerleaderki.  Uczniowie  z  Krucza  i  Jędrzejewa  próbowali  swoich  sił

i  umiejętności  na  ściance  wspinaczkowej.  Celem  otwartych  drzwi  było  pokazanie  dzieciom

warunków nauki w „nowej” szkole, warunków przebywania w większej grupie dzieci, integracji w tej

grupie. Uczniowie mieli możliwość przekonać się, że w „nowej” szkole jest przyjaźnie, miło a droga

do  tej  szkoły  jest  bezpieczna.  Uczniowie  Szkoły  Podstawowej  w  Jędrzejewie  oraz  z  Krucza  byli

zadowoleni  z  wizyty.  Mogli  na  własne  oczy  zobaczyć  budynki  szkoły  podstawowej  oraz  gmach

obecnego gimnazjum, halę widowiskowo - sportową oraz usłyszeć od naszych uczniów, jakie zajęcia

im oferujemy. Przed dzisiejszą sesją Rady Gminy otrzymaliśmy także opinię Wielkopolskiego Kuratora

Oświaty Pani Elżbiety Leszczyńskiej dotyczącą przekształcenia szkół.  Opinie są w pełni  pozytywne

i stanowią podstawę do przedstawienia pod obrady dzisiejszej sesji uchwał kończących procedurę

przekształcenia. 



1. Gmina Lubasz otrzyma kolejne dwa dofinansowania z Wielkopolskiego Regionalnego Programu

Operacyjnego na lata 2014-2020. Tym razem wsparcie dotyczy szkół podstawowych i budynku

gimnazjum.  W  lipcu  2016  złożyliśmy  dwa  wnioski  o  dofinansowanie.  Jeden  pn.  „Odnowa

edukacji  w  gminie  Lubasz  –  program  rozwoju  kompetencji  kluczowych  uczniów  i  uczennic

w Gminie Lubasz” dotyczył dodatkowych zajęć pozalekcyjnych z przedmiotów ścisłych i języków

obcych dla uczniów zdolnych oraz tych,  którzy mają trudności z  nauką.  Ważnym elementem

projektu są zajęcia specjalistyczne dla uczniów z niepełnosprawnością, studia podyplomowe dla

nauczycieli oraz zakup wyposażenia. Projekt potrwa dwa lata, a jego realizacja rozpocznie się w

roku  2018.  Łączna  wartość  projektu  to  421 616,  76  natomiast  dofinansowanie  wyniesie

400 535,92 zł. Kolejny dofinansowany projekt, to   „Modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie

budynków szkolnych w Gminie Lubasz”. Gmina Lubasz została wysoko oceniona zajmując drugie

miejsce na liście rankingowej. To dla nas ogromny sukces. Konkurowaliśmy z całą Wielkopolską,

zainteresowanie tymi konkursami było olbrzymie. W konkursie inwestycyjnym zajęliśmy drugie

miejsce,  a  w  miękkim  czternaste.  W  ramach  konkursu  inwestycyjnego,  z  terenu  powiatu

czarnkowsko  –  trzcianeckiego  tylko  nasza  gmina  otrzymała  dofinansowanie.  Przed  nami

olbrzymia ilość pracy ale perspektywa pozytywnych zmian, które uda się wprowadzić dzięki tym

środkom jest  mobilizująca .  Łączna wartość projektu inwestycyjnego wynosi  1 216 501,13 zł

natomiast dofinansowanie: 1 034 025,96 zł. W ramach projektu szkoła podstawowa w Lubaszu

oraz  budynek  gimnazjum  zostaną  wyposażone  w  windy  zewnętrzne,  powstanie  sala

rehabilitacyjna, sala integracji sensorycznej, pomieszczenie do zajęć indywidualnych. Wszystkie

szkoły  w  gminie  zostaną  wyposażone  w  pracownie  komputerowe,  a  budynek  gimnazjum

dodatkowo w pracownię językową. W projekcie zaplanowano również zakup wyposażenia do

pracowni chemicznej, fizycznej, geograficznej i biologicznej.

2.  W 2017 zakończyły się dwa postepowania przetargowe na rozbudowę przedszkola Bajka oraz na

budowę drogi Antoniewo – Krucz. Oba zadania inwestycyjne są współfinansowane ze środków

Unii Europejskiej. Jak już informowałem, rozbudową przedszkola BAJKA w Lubaszu zajmuje się

firma ALMAR z  Krzyża  Wlkp. Wartość  realizowanego zadania  wynosi  1.255.008,09  zł  bruBo,

z czego dofinansowanie z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-

2020  stanowi  999.881,29  zł. Prace  są  już  daleko  zaawansowane,  ale  wymaga  tego  termin

ukończenia. Od 1 września br nasze maluchy będą już przebywać w nowych pomieszczeniach.

Z  projektem tym połączony  jest  inny projekt  pn.  „Zapraszamy do  Bajki  –  tworzenie  nowych



miejsc  i  szerokiej  oferty  rozwojowej  w  Przedszkolu  Bajka  w  Lubaszu”,  którego  realizację

rozpoczynamy od sierpnia br. W ramach tego projektu zostanie utworzonych 25 nowych miejsc

w przedszkolu dla dzieci w wieku od 3 do 4 lat. Odpowiadając na problemy dzieci z wymową,

koordynacją  ruchową  oraz  wadami  postawy  w ramach  tego  projektu  zostaną  wprowadzone

zajęcia „Logopedia z elementami logorytmiki”, „Zabawa z rytmiką” oraz „Gimnastyka korekcyjna

z  elementami rehabilitacji”.  Zakupione zostaną również  pomoce dydaktyczne,  nowe zabawki,

sprzęt rehabilitacyjny oraz pierwsza w naszej gminie, a być może i w powiecie czarnkowsko –

trzcianeckim  huśtawka  dostosowana  do  potrzeb  dzieci  z  niepełnosprawnością.  Projekt

rozpocznie się w sierpniu 2017 - po zakończeniu rozbudowy przedszkola, a jego realizacja potrwa

rok. Na ten cel otrzymaliśmy 226.206,25 zł.

Drugie  postępowanie  o  udzielenie  zamówienia  publicznego  dotyczyło  budowy  brakującego

odcinka  drogi  Antoniewo  – Krucz.  W przetargu  najkorzystniejszą  ofertę  złożyła  firma  COLAS

Polska sp. z o.o. ul. Nowa 49, 62-070 Palędzie – wartość oferty bru>o to kwota 2.821.215,33 zł.

Roboty budowlane będą polegały na wybudowaniu drogi gminnej Antoniewo – Krucz na odcinku

o długości 2834,61 mb. Planowany termin zakończenia prac zgodnie ze Specyfikacją Istotnych

Warunków  Zamówienia  to  15  lipiec  2017  r.  Gmina  Lubasz  uzyskała  w  latach  ubiegłych

dofinansowanie  na  budowę  połowy  odcinka  tej  drogi  -  środki  pochodziły  z  Narodowego

Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, a na dokończenie budowy drogi pochodzą z Programu

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, wartość dofinansowania wynosi 63,63%. Dzięki

tej  kilkumilionowej  inwestycji  mieszkańcy  naszej  gminy  uzyskają  wygodne  i  bezpieczne

połączenie drogowe.

3.  Dokonaliśmy  także  poprawek  do  projektów  skierowanych  do  dofinansowania  w  ramach

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na rozbudowę Gminnego Ośrodka

Kultury w Lubaszu oraz w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na rozbudowę

systemów  kanalizacyjnych  .  Ten  projekt  obejmuje  budowę  sieci  wodociągowej  na

Santolenie, , budowę przydomowych oczyszczalni ścieków w Nowinie, Antoniewie, Kruczu i

Kruteczku  oraz  budowę  kanalizacji  sanitarnej  w  Stajkowie.  Przewidujemy  realizacje

przedsięwzięcia  w  II  etapach  –  pierwszy  do  kwietnia  2018  roku  oraz  drugi  obejmujący

budowę kanalizacji sanitarnej w Stajkowie do kwietnia 2019 roku. 

4.   Zakończyła się pierwsza tura zebrań wiejskich. Mieszkańcy przyjmowali na nich sprawozdania

sołtysów z realizacji  funduszu sołeckiego oraz planu rzeczowo- finansowego za 2016 rok.



Oprócz  tego  przeprowadziliśmy  konsultacje  w  sprawie  nowego  wizerunku  herbu  Gminy

Lubasz.  Mieszkańcy bardzo aktywnie  włączali  się  do dyskusji  nad tym zagadnieniem.  Byli

zresztą  w większości  zbieżni  w  swoich  uwagach.  Są  skłonni  zaakceptować  wizerunek  po

dokonaniu poprawek polegających m.in.  na korekcie  kopyt jednorożca,  skróceniu i  innym

umiejscowieniu  rogu.  Wszystkim  brakowało  ogona  jednorożca.  Uwagi  mieszkańców

przekażemy  Panu  dr  Alfredowi  Znamierowskiemu  w  celu  naniesienia  korekt.  Kolejnym

tematem zebrania było omówienie zadań i kompetencji nas wszystkich w dziedzinie ochrony

środowiska.  Przedstawiłem  tez  mieszkańcom  najważniejsze  osiągnięcia  samorządu  gminy

w połowie kadencji.

5. W  ostatnich  dwóch  miesiącach  najbardziej  chyba  nabrzmiałym  tematem  i  prasowym

i  medialnym  była  sprawa  azbestu  na  naszych  drogach  i  znalezionego  w  pryzmie

pokruszonego  gruzu  na  Sławienku.  Prawdopodobną  przyczyną  takiego  stanu  rzeczy  oraz

wszczęcia  kontroli  przez  Sanepid  oraz  Wojewódzki  Inspektorat  Ochrony  Środowiska

Delegatura w Pile jest zawiadomienie mieszkańców o tym, że to Wójt Gminy Lubasz nakazał

pokruszenie  zgromadzonego  azbestu,  a  następnie  użył  go  do  utwardzenia  dróg  oraz  że

zrezygnował z realizacji programu usuwania azbestu. Ustosunkowując się do tego chciałbym

jednoznacznie oświadczyć, że nie nakazałem pokruszenia eternitu, a jedynie gruz składowany

na składowisku, który wstępnie wykorzystaliśmy do utwardzenia dróg. Gmina Lubasz posiada

program  usuwania  azbestu  od  2009  roku.  Uchwałą  Rada  Gminy  w  Lubaszu  w  dniu

25 czerwca 2009 r. przyjęła "Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na

terenie  gminy  Lubasz  „  i  od  tego  roku  jest  on  stosowany  oraz  przestrzegany.  Jak  każdy

program  i  ten  wymagał  aktualizacji  i  dostosowania  do  aktualnych  wymogów  prawa.

W ubiegłym  roku  podjąłem decyzje  o  przystąpieniu  do  opracowania  nowego programu.

Dodam, że Gmina skorzystała w tym zakresie z pomocy finansowej Ministra Rozwoju kierując

wniosek o te pomoc, który rozpatrzony został pozytywnie .Procedura uchwalania Programu

usuwania azbestu wymaga dokonania uzgodnień m.in. z Regionalnym Dyrektorem Ochrony

Środowiska w Poznaniu oraz  zaopiniowania  przez  Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego

w  zakresie  konieczności  opracowania  strategicznej  oceny  oddziaływania  na  środowisko.

Zarówno Regionalna Dyrekcja  Ochrony  Środowiska jak  i  Wojewódzki  Inspektor  Sanitarny 

stwierdzili, że Program usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie gminy

Lubasz na lata 2016-2032  nie wymaga przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania



na środowisko. Na tę okoliczność, zgodnie z obowiązującym porządkiem prawnym , wydając

postanowienie  umieszczone  na  stronie  internetowej,  stwierdziłem  na  podstawie  opinii  i

uzgodnień dokonanych z jednostkami wymienionymi wyżej, że nie ma potrzeby opracowania

tej oceny. Program usuwania azbestu przyjęliście Państwo na ostatniej sesji Rady Gminy w

dniu 23 lutego 2017 roku. Realizując program usuwania azbestu na terenie gminy Lubasz,

Gmina od wielu już lat współpracuje z Powiatem Czarnkowsko- Trzcianeckim biorąc udział w

powiatowym programie. Na ten cel corocznie gmina udziela powiatowi pomocy finansowej .

Powiat  otrzymuje  zaś  dotacje  z  Narodowego  i  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony

Środowiska.  Realizacją  programu  tak  naprawdę  zajmuje  się  Starostwo  Powiatowe  jako

koordynator.  To  w  Starostwie  Powiatowym  poprzez  Urząd  Gminy  Lubasz  rozpatrzeniu

podlegają wnioski mieszkańców Gminy Lubasz. Na przestrzeni  lat 2014 – 2016 w ramach

programu zebrano i zutylizowano 113.505 kg azbestu. Usuwaniem płyt eternitowych oraz ich

unieszkodliwianiem  zajmuje  się  wyspecjalizowana  firma  wyłaniana  co  roku  w  drodze

przetargu prowadzonego przez Starostwo Powiatowe. Teren ,  na którym w Gminie Lubasz

zbierany jest gruz budowlany, ceglany i kamienie polne został wydzielony w 2007 roku. Do

roku 2011 pozostawał pod bezpośrednim zarządem Gminy Lubasz. Od roku 2012 zarząd nad

składowiskiem  odpadów  komunalnych  (  dziś  nieczynnym)  sprawuje  Gminny  Zakład

Komunalny sp. z o.o. w Lubaszu – spółka ze 100% udziałem Gminy. Spółka sprawowała tez

nadzór nad wyznaczonym miejscem do składowania gruzu, choć do roku 2017 nie posiadała

faktycznego tytułu prawnego. Od 2016 roku spółka prowadzi na zlecenie Gminy na terenie

byłego  składowiska  odpadów  oraz  gruzowiska  Punkt  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów

Komunalnych. W czasie istnienia miejsca do gromadzenia gruzu doszło trzy razy do kruszenia

zgromadzonego tam materiału. Pierwszy raz w 2009 roku, drugi raz w 2014 roku oraz po raz

trzeci  w  2016 roku.  W 2016 roku pokruszono gruz  gromadzony  od  kwietnia  2014 roku.

Zlecenia kruszenia gruzu zawsze pochodziły  z Gminy Lubasz. Tak było i w 2016 roku, aby nie

obciążać finansowo naszej spółki , gdyż koszt pokruszenia wyniósł około 61,5 tysiąca złotych,

a pokruszony gruz wykorzystywany jest tylko przez Gminę Lubasz. W 2016 roku wyłonienie

Wykonawcy Kruszenia tj. firmy Przedsiębiorstwo Budownictwa Drogowego TOMBET Janusz

Jaworski  z Krzyża Wlkp. Poprzedziła procedura zapytania ofertowego. W postepowaniu tym

brały  udział  dwie  firmy  wspomniana  wyżej  oraz  Firma  VIABUD  Jacek  Gruszkiewicz

z Walkowic. Firma TOMBET zaoferowała lepsze warunki i to z nią w dniu 25 maja 2016 roku

została podpisana umowa. Zgodnie z ta umową firma miała dokonać kruszenia gruzu o frakcji



od 0 do 63 mm. Rozliczenie  nastąpiło na podstawie obmiarów skruszonego gruzu. W wyniku

dokonania  obmiarów  stwierdzono,  że  po  skruszeniu  otrzymano  3.541,99  t.  Komisja

postanowiła na stan magazynowy przyjąć wartość 3.540 ton gruzu. Gruz posłużyć miał jako

materiał do utwardzenia dróg gminnych. Trudno jest dzisiaj ustalić, czy na terenie gruzowiska

zalegał  jeszcze  materiał  pochodzący  z  kruszenia  w  2014  roku,  gdyż  nie  była  wówczas

prowadzona żadna ewidencja ilościowa, a zalegał gruz od kwietnia 2014 roku do czerwca

2016.  Po  rozpoczęciu  kontroli  przez  inspektorów  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony

Środowiska Delegatura w Pile, zwróciłem się z zapytaniem do Wykonawcy kruszenia tj. firmy

TOMBET, kierowcy dokonującego załadunku gruzu na samochody transportujące ten gruz na

drogi, pracownika Urzędu gminy Lubasz koordynującego proces kruszenia oraz pracowników

gospodarczych  obecnych  w  trakcie  prac  o  wyjaśnienie,  czy  w  trakcie  wykonania  prac

dostrzegli  obecność płyt eternitowych.  Każdy z nich z  osobna stwierdził,  że nie stwierdził

obecności takich płyt .  Potwierdzenia te złożone zostały na piśmie. Zwróciłem się także z

prośbą  do  zarządcy  obiektu  tj.  Gminnego  Zakładu  Komunalnego  sp.  z  o.o.  w  Lubaszu  o

udzielenie  odpowiedzi  na  pytanie  ,  czy  na  terenie  gruzowiska  znajdowały  się  płyty

eternitowe. Odpowiedź brzmiał,  że nikt  nie zauważył  tam obecności  takich płyt.  Kontrola

przeprowadzana  przez  WIOŚ  nie  była  jedynś  w  tym  zakresie.  Wcześniej  swoją  kontrolę

przeprowadził  Państwowy  Powiatowy  Inspektor  Sanitarny.  Nie  stwierdził  on  obecności

eternitu w pryzmie zgromadzonej na gruzowisku. Podobnie również obecności pokruszonych

płyt eternitowych nie stwierdzili pracownicy Urzędu Gminy oraz spółki. Następnego dnia po

ich lustracji tj. 03 lutego 2017r., Prezes Gminnego Zakładu komunalnego dokonał odkrycia , iż

w  sąsiedztwie  wejścia  na  teren  gruzowiska  znajdują  się  przerzucone  skrawki  płyt

eternitowych najprawdopodobniej podrzuconych przez nieznane osoby. O fakcie tym zostały

w tym samym dniu  powiadomione  organy  Policji,  lecz  nie  doprowadziło  to  do  wykrycia

sprawcy  czynu.  W  trakcie  kontroli  przeprowadzanej  przez  inspektorów  Wojewódzkiego

Inspektoratu  Ochrony  Środowiska  dokonano  odkrywki  na  drogach  gminnych  wskazanych

zapewne w doniesieniu. Były to następujące drogi : w miejscowości Stajkowo - przedłużenie

tzw. drogi za parkiem – stwierdzono obecność pokruszonych płyt eternitowych, ulica Pod

Lipami  –  w  próbce  nie  stwierdzono  obecności  azbestu,  lecz  pojedyncze  odłamki  płyt

znaleziono  na  poboczu  drogi,  ul.  Ustronna  –  w  próbce  znajdowały  się  odłamki  płyt

eternitowych,  droga do Miłkowskiej  Chaty – nie znaleziono azbestu oraz droga Miłkowo-

Kamionka – w próbie znajdowały się odłamki płyt eternitowych. Dodać trzeba , że na drogi



wywieziono  łącznie  690  ton  gruzu.  Obecność  na  niektórych  drogach  odłamków  płyt

eternitowych skłoniła mnie do podjęcia działań zmierzających do ustalenia faktycznej ilości

azbestu w pryzmie gruzu.  Powołałem specjalną komisje w skład której  weszli  członkowie

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, inni radni, sołtys wsi Sławno, pracownicy Urzędu Gminy oraz

spółki. Dokonali oni w dniu 16.03.2017 łącznie poboru 16 prób z pryzmy. Nie we wszystkich

próbach  stwierdzono  obecność  odłamków  płyt  eternitowych.  W  odkrywkach  w  których

znajdowały  się  odłamki  ,  ich  ilości  były  rożne.  Z  przeprowadzonej  lustracji  sporządzono

protokół,  z  którym Państwo radni  zapoznali  się na posiedzeniu komisji  w dniu 28 marca

2017r.  Podjęliśmy  intensywne  działania  w kierunku  likwidacji  odkrytych  dzikich  wysypisk

śmieci na terenie gminy. Gminnemu Zakładowi Komunalnemu zlecono te czynności. W ten

sposób uporządkowano z odpadów komunalnych dzikie wysypisko o w Stajkowie i  innych

miejscach.  W  Stajkowie,  gdzie  zalega  eternit  ,  jego  usunięcia  i  utylizacji  dokonana

wyspecjalizowana  firma.  Trzeba  znowu  jednoznacznie  podkreślić,  że  Wójt  Gminy  nie

nakazywał  dokonania  przykrycia  zalegających  w  tym  miejscu  płyt  eternitowych,  wręcz

odwrotnie  poczynił  starania  w kierunku  uporządkowania  tego  terenu.  Podkreślam z  całą

mocą,  że  Gmina Lubasz  jest  gminą ,  która  dba o  swoje  środowisko naturalne.  Cały  czas

prowadzimy  akcje  edukacyjne  wśród  mieszkańców,  by  ich  zachowania  były  zgodne  z

przepisami.  Edukację  tę  prowadzimy  także  już  w  przedszkolu  i  szkołach  przez  nas

prowadzonych. Jest to nasze działanie cykliczne.  Oprócz tych działań Gmina także prowadzi

wymierne  działania  proekologiczne.  Przystąpiliśmy  do  opracowania  nowego  Programu

ochrony środowiska,  kierujemy nasze  wnioski  w zakresie  poprawy dbałości  o  środowisko

naturalne jak chociażby wnioski o których mówiłem na początku mojej informacji. Chcemy

działać na rzecz poprawy stanu środowiska naturalnego i będziemy w tym zdeterminowani..

Wyrażamy wolę  współpracy  z  Wojewódzkim Inspektoratem Ochrony  Środowiska i  innymi

organami w zakresie dbałości o stan środowiska naturalnego Gminy Lubasz.

6.  W  21 marca dzięki staraniom pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu nastąpiło

oficjalne otwarcie salki rehabilitacyjnej, która mieści się w Szkole Podstawowej w Lubaszu.

Wszystko dzięki udziałowi w projekcie projektu pn. „Poprawa dostępu do usług społecznych

w powiecie  czarnkowsko-trzcianeckim” współfinansowanego ze  środków Unii  Europejskiej

w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  na  lata  2014-2020.

Podczas  uroczystego  otwarcia  zaproszeni  goście  mieli  okazję  zapoznać  się  z  zakupionym

sprzętem,  którego  prezentacji  dokonała  Marta  Kędzierska,  pracownik  Ośrodka  Pomocy



Społecznej w Lubaszu wraz z Uczestnikami projektu i rehabilitantką. Życzymy korzystającym

z salki, aby zakupiony sprzęt był dopełnieniem procesu rehabilitacyjnego, rozumianego jako

społeczną integrację. Życzymy również, by zauważano nie tylko niedomagania ludzkie, lecz

kryjący się w każdym potencjał. 

7. Gminny  Zakład  Komunalny  jest  spółką  z  ograniczoną  odpowiedzialnością,  którego  100%

udziałów posiada Gmina Lubasz. Spółka działa w oparciu o Kodeks spółek handlowych, czyli

jest  podmiotem  samodzielnym.  Spółka  zarządzana  jest  przez  jednoosobowy  zarząd,  nad

którym kontrole sprawuje Rada Nadzorcza. Nadzór właścicielski z ramienia właściciela, czyli

Gminy Lubasz należy do Wójta Gminy.  Sprawowanie  nadzoru właścicielskiego jest  bardzo

odpowiedzialnym  zadaniem  oraz  obowiązkiem.  Aby  go  właściwie  sprawować  zleciłem

przeprowadzenie audytu. Podstawowym jego celem jest uzyskanie obiektywnej i niezależnej

oceny funkcjonowania zakładu-Spółki pod względem legalności,  gospodarności,  celowości,

rzetelności a także przejrzystości i jawności, wniesienie do organizacji zakładu-Spółki wartości

dodanej  i  usprawnienie  jej  funkcjonowania,  badanie  i  przedstawienie  rekomendacji

w  zakresie  form  działalności  Spółki  z  uwzględnieniem  jej  formy  własności,  posiadanego

potencjału personalnego, organizacyjnego i finansowego, wskazanie mocnych i słabych stron

działalności Spółki, ewentualnych ryzyk oraz wydanie rekomendacji dotyczących zarządzania

Spółką  i  procesami  zarządczymi  w  Spółce,  sformułowanie  zaleceń  do  uwzględnienia

w  strategii  Spółki,  a  także  opracowanie  projektu  struktury  organizacyjnej  będącej

następstwem przeprowadzonej analizy, dokonanie analizy procesów zarządzania Spółką  pod

kątem  należytego  zabezpieczenia  interesów  Spółki,  przez  zweryfikowanie  stosowanych

metod,  procedur,  narzędzi  i  praktyk  w  zakresie  zarządzania  Spółką,  w  szczególności

projektami  inwestycyjnymi  wynikającymi  z  polityki  infrastrukturalnej  gminy,  stosowanych

systemów motywacyjnych pracowników, systemu rozwoju pracowniczego.  Efektem analizy

procesów winno być stworzenie mapy procesów obecnych i w strukturze zalecanej. Audyt

przeprowadza  niezależny  ekspert  w  tej  dziedzinie..  Wyniki  audytu  będą  przedstawione

Państwu radnym po jego zakończeniu.  

8.   Miniony okres obfitował w wiele wydarzeń z udziałem naszych uczniów, mieszkańców oraz

organizacji działających na naszym terenie.

  1  marca  w  Konińskim  Domu  Kultury  odbyło  się  podsumowanie  konkursu  „Niepokorna,

niezłomna,  wyklęta  Inka  oczami  dzisiejszych  uczniów”.  W tym  dniu  obchodziliśmy  Dzień



Pamięci  „Żołnierzy  Wyklętych”.  Głównym  celem  konkursu  jest  kształtowanie  postaw

patriotycznych  młodzieży,  propagowanie  i  pogłębianie  najnowszej  wiedzy  historycznej,

inspirowanie  i  zachęcenie  młodych  ludzi  do  podjęcia  samodzielnych  studiów  nad

przeszłością,  analizowanie  różnych  źródeł  historycznych  oraz  doskonalenie  umiejętności

posługiwania  się  różnorodnymi formami wypowiedzi.  Tegoroczna edycja poświęcona była

postaci Danuty Siedzikówny „Inki”. I miejsce w kategorii muzycznej zdobyła Agata Ławińska z

klasy  III  A  naszego  Gimnazjum  .  Główną  nagrodą  dla  Agaty  jest  wyjazd  do  Pałacu

Prezydenckiego,  spotkanie  z  parą  prezydencką  oraz  zwiedzanie  Sejmu  RP.  Serdecznie

gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów.

   9. Po raz kolejny uczniowie z Publicznej Szkoły Podstawowej w Kruczu aktywnie odpowiedzieli

na  organizowany przez  Stowarzyszenie  Gmini  Powiatów Wielkopolski  XXI  Konkurs Wiedzy

o  Wielkopolsce.  Celem  konkursu  jest  przybliżenie  uczniom  dziedzictwa  kulturowego

Wielkopolski,  jej  historii,  flory,  fauny,  tradycji,  gwary  i  kultury  regionalnej,  a  poprzez  to

kształtowanie poczucia własnej tożsamości oraz związku z regionem. Od września uczniowie

z klas IV-VI pod kierunkiem pani Jadwigi Stochaj aktywnie brali udział w dodatkowym kole

zainteresowań pt.: Wielkopolska moją „małą Ojczyzną”. Po eliminacjach szkolnych uczniowie

wzięli  udział  w  etapie  powiatowym  Konkursu,  który  odbył  się  w  Gimnazjum  Ziemi

Nadnoteckiej  w Drawsku. Nasi uczniowie w składzie :  Mikołaj Mądrawski kl.  IV, Weronika

Szmyt kl. V, Joanna Dziabas kl. V, Agata Jessa kl. VI, Kamila Jessa kl. VI i Aleksandra Drajerczak

z kl. VI zostali laureatami konkursu. Uczniowie Ci będą reprezentować szkołę, a jednocześnie

gminę Lubasz w etapie rejonowym XXI Konkursu Wiedzy o Wielkopolsce. 

10.  Dzień Kobiet miał  wyjątkowy charakter  w Lubaszu.  Na scenie  w lubaskiej  hali,  wystąpiła

czwórka tenorów  z zespołu "Leon Voci".  Znani z ostatniej edycji programu "Mam Talent"

artyści,  ulubieńcy publiczności  w całej  Polsce,  dali  koncert,  który  na długo pozostanie  w

pamięci uczestników.

11.  Towarzystwo  Seniorów  SŁONECZKO,  Lubaska  Rada  Seniorów  i  Gminny  Ośrodek  Kultury

w ramach cyklu CIEKAWIE PRZY KAWIE, zorganizowali spotkanie z okazji Dnia Kobiet 2017.

Impreza zgromadziła seniorki ze wszystkich wsi gminy i parafii Lubasz, które po uczestnictwie

we mszy nowennowej  zgromadziły  się  w sali  klubowej GOK nad jeziorem w Lubaszu.  Po

obdarowaniu Pań kwiatami  wspólne „sto lat”  rozpoczęło  część koncertową w wykonaniu



zespołu  wokalno-muzycznego  EDUKACJI  LUBASZ,  indywidualnych  recytacji  oraz  zespołu

ECHO-BEND z Goraja

 12.  12  marca  Hala  Widowiskowo  Sportowa  w  Lubaszu  stała  się  areną  zmagań  tenisistów

stołowych  z  Powiatu  Czarnkowsko  –  Trzcianeckiego.  Do  rywalizacji  stanęły  reprezentacje

z Gmin: Lubasz, Czarnków, Drawsko, Miasta i Gminy Trzcianka oraz z Krzyża Wielkopolskiego.

Zawodnicy rywalizowali w czterech kategoriach wiekowych – młodzik, kadet, junior i senior

z  podziałem  na  kobiety  i  mężczyzn.  W  rozgrywkach  indywidualnych  nasi  reprezentanci

zdobyli:  w  grupie  młodziczki  Angelika  Nowak,  w  grupie  młodzicy  drugim  był  Hubert

Stachowski, w grupie Kadetki druga okazała się Daria Mikołajewska, w grupie Kadeci również

drugie miejsce zajął Maciej Wernicki, drugie miejsce w grupie juniorek zajęła Zosia Sotek,

a  w  grupie  seniorek  III  miejsce  przypadło  Aleksandrze  Pertek.  Rozgrywki  indywidualne

składały  się  na  końcową  klasyfikację  drużynową,  która  była  bardzo  zbliżona  do  siebie.

O końcowym sukcesie zawodników z Lubasza zadecydował zaledwie jeden punkt.

13. 9 marca bieżącego roku w Hali Sportowej w Trzciance odbyły się Mistrzostwa Powiatu w Piłce

Siatkowej Chłopców. W zawodach wzięły udział cztery drużyny ze szkół ponadgimnazjalnych

powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. II miejsce zajęła drużyna z EDUKACJI Lubasz. 

14.  Dnia 10 marca bieżącego roku w Hali Sportowej w Lubaszu odbył się zorganizowany przez

Gimnazjum im. Ppłk. Z. Orłowskiego w Lubaszu, cykliczny turniej „Siatkówki na obcasach’’.

W tym wydarzeniu spotkały się Panie z pięciu szkół, by rywalizować pomiędzy sobą o tytuł

najlepszej  drużyny.  Turniej  rozpoczął  się słodkim poczęstunkiem i  występami  uczniów. Po

występach  zaczęła  się  zacięta  walka  o  miejsca  na  podium.  Przerwy  między  meczami

uatrakcyjniły występy cheerleaderek z Gimnazjum w Lubaszu. Po wyczerpujących meczach

dziewczyny z naszego gimnazjum wywalczyły III miejsce . 

15.  Martyna Stefaniak Jest uczennicą szkół EDEKACJI Lubasz . Należy do klubu sportowego KS

Czerwony SMOK Poznań, ćwiczy od lat i do jej największych osiągnięć można zaliczyć zajęcie

trzeciego miejsca w Mistrzostwach Świata kickboxingu oraz tytuł Mistrzyni Polski, który po

raz kolejny uzyskała po zawodach odbywających się w dniach 10 –12 marca w Legnicy. 

16. W dniu 18 marca 2017r.pięcioosobowa grupa dziewcząt z naszego gimnazjum wystartowała

w finale III cyklu Korony Wielkopolski i jednocześnie w Mistrzostwach Wielkopolski w Nordic

Walking.. Na starcie stanęło aż 273 kijkarzy nie tylko z Wielkopolski, ale także z Wrocławia,



Łodzi,  Gorzowa,  Barlinka,  Siedlec,  Szczecina czy Dziwnówka.  Nasze dziewczyny startowały

w  kategorii  10-15  lat  na  dystansie  6,2  km.  W  klasyfikacji  indywidualnej  najlepsza  była

Agnieszka  Kowal  zajmując  7  miejsce,  a  na  9  uplasowała  się  Patrycja  Fąferek.  Zawody

w Olandii  były też historycznymi, ponieważ zamykały III  Koronę Wielkopolski .Od tej pory

impreza odbywać   się będzie pod nazwą Korona Zachodu Polski i  odbywać się będzie nie

tylko  w  naszym  województwie.  Wielkie  gratulacje  dla  naszych  gimnazjalistek  a  dla

Stowarzyszenia ,,Bliżej Siebie i Natury" kierujemy podziękowania za wsparcie.

17.  Dnia 24 lutego 2017r. w  Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 1 w Poznaniu odbył się etap

wojewódzki  Wojewódzkiego  Konkursu  Chemicznego,  którego  organizatorem  jest

Wielkopolski Kurator Oświaty. Najlepsi „chemicy" z całej Wielkopolski przybyli, aby walczyć o

tytuł laureata tego pres=żowego konkursu. Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego w

Lubaszu reprezentowała uczennica klasy IIIB Sylwia Skałecka. Miło jest mi poinformować, iż

uczennica uzyskując w teście wiedzy 47/50 możliwych do zdobycia punktów zdobyła tytuł

laureata  konkursu. Zostaje  ona  tym  samym  zwolniona  z  części  przyrodniczej  egzaminu

gimnazjalnego, zyskuje także pierwszeństwo podczas naboru do klas o profilu biologiczno-

chemicznym  w  najlepszych  liceach  w  kraju.  Uczennicy  gratulujemy  ogromnego  sukcesu,

Sylwia reprezentowała nie tylko naszą szkołę, ale cały powiat czarnkowsko- trzcianecki, gdyż

była ona jedyną uczestniczką konkursu z naszego powiatu.

18.  Na  terenie  Międzynarodowych  Targów Poznańskich  odbyła  się  uroczysta  gala  ogłoszenia

wyników  XVI  edycji  konkursu  Wielkopolski  Rolnik  Roku  2016.  Miło  jest  mi  Państwa

poinformować,  że  laureatami  konkursu  są  rolnicy  z  naszej  Gminy  Państwo  Małgorzata

i Andrzej Wiśniewscy z Goraja. Prowadzą oni gospodarstwo sadownicze o powierzchni 28 ha,

uprawiają  truskawki,  borówkę  amerykańską.  Gospodarstwo  posiada  Srebrny  Certyfikat

TESCO oraz Certyfikat Globalgrup. Gratujemy serdecznie zdobycia takiego tytułu.

19. Agro - Targi są doskonałym miejscem na przedstawienie własnej oferty, miejscem skutecznej

promocji,  pozyskania  potencjalnych  klientów,  miejscem  spotkań  i  wymiany  poglądów

związanych z branżą rolniczą.  Wystawa ma charakter  otwarty  i  po raz  kolejny  będzie  się

odbywać w Czarnkowie na placu targowym i  Placu Wolności,  zatem plenerowy charakter

imprezy  pozwoli  lokalnej  społeczności  na  bezpośredni  dostęp  do  wystawców.  Wystawie

towarzyszyć będą konkursy branżowe oraz wiele innych atrakcji.  W trakcie wystawy będą



odbywały  się  prezentacje  i  występy  artystyczne.  Zapraszamy  Państwa  do  udziału  w

AGROTARGACH 2017 w dniu 09 kwietnia br.

     Pani dyrektor  Gimnazjum dopowiedziała, że Sylwia nie jest tylko laureatką konkursu chemicznego,

ale również  matematycznego. Brała także udział w wojewódzkim konkursie z języka polskiego

i zabrakło jej malutkich 3 punktów, ale to też sukces. 

  Przewodnicząca zwróciła uwagę, że z takich uczniów możemy być dumni, natomiast Państwo    

  Wiśniewscy przynieśli statuetkę, którą mogą radni zobaczyć 

    Następnie  Wójt  Gminy Lubasz  wraz  z  Przewodniczącą Rady  Gminy wręczyli  laureatom dyplomy

i kwiaty,  a zebrani nagrodzili ich gromkimi brawami. 

Ad. 2  .   Prezentacja Lkalnej Grupy Działania w Czarnkowie   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Elżbieta Rybarczyk, która powiedziała, że Czarnkowsko – Trzcianecka Grupa

Działania  wystartowała  o  pieniądze  w kolejnym etapie  finansowania  na  realizację  kolejnej  strategii.  Jako

członek Czarnkowsko Trzcianeckiej Grupy Działania złoży informację bo tak czynią w każdej gminie. Gmina

Lubasz  jest  ostatnią,  której  sprawozdanie jest  przedstawiane.  Informacje  te  gminy winny pozyskać do 31

marca każdego roku. Krótko i informacyjnie przedstawiła na jakim etapie jest i na czym polega nowa strategia.

11 maja  2016 roku  ogłoszono konkurs,  który  zakończył  się  podpisaniem umowy.  Przygotowanie  strategii

odbywało się przy współudziale  społeczności  lokalnej,  po szerokich konsultacjach społecznych – w każdej

gminie, a także w trakcie imprez powiatowych.  30 grudnia 2015 roku strategia  złożona została w Urzędzie

Marszałkowskim, która zajęła I miejsce w województwie. Pozyskana kwota to 12,4 mln zł na rozwój obszarów

–  umowę  podpisała  w  Poznaniu  Pani  Prezes  Agnieszka  Kulesza  i  Pani  Anna  Fręś  Wiceprezes  (ja  jestem

sekretarzem) W  tym okresie finansowania 2014 – 2020 objęto wszystkie gminy bo miasto Czarnków również

może już korzystać ze środków PROW.  Wytyczony cel to współpraca dla rozwoju obszaru LSR, w tym:

- rozwój przedsiębiorczości

- wzrost atrakcyjności obszaru

- kapitał społeczny podstawą rozwoju obszaru

Pani Elżbieta zwróciła uwagę, że do tej pory odbyły się już dwa konkursy. Teraz przeprowadzony zostanie

konkurs,  który  skierowany jest  dla  samorządów.  Podała  wartości  środków jakie  zostana  przeznaczone  na

poszczególne cele i tak:

- rozwój przedsiębiorczości – budżet 5 040 000,00 zł

- wzrost atrakcyjności obszaru LGD – budżet 4 720 000,00 zł.



- kapitał społeczny podstawą rozwoju obszaru – budżet 2 690 000,00 zł.  Będą realizowane także projekty

własne i projekty współpracy między grupami lokalnymi. W strategii tej zawarte są tez działania dotyczące

zadań  realizowanych  przez  LGD.  Na  slajdach  Pani  Rybarczyk  pokazała  zebranym zdjęcia.  Zwróciła  się  do

wszystkich zainteresowanych, aby odwiedzić LGD w Czarnkowie, gdzie można uzyskać szczegółowe informacje

na temat dofinansowania projektów. 

Ad. 3.   Podjęcie   uchwał w sprawie:   

Ad.3.1. nabycia działki nr 846/1 położonej w obrębie wsi  Lubasz 

Projekt uchwały omówiła Alicja Kaźmierczak. Działka nr 846/1  położona jest we wsi Lubasz,   w rejonie ulicy

Bolesława Chrobrego,  stanowi  własność  prywatną.   Jest  to   niezabudowana działka   w centralnej  części

miejscowości, którą można zagospodarować na cele zlokalizowania parkingu publicznego.  Nabycie działki ma

na  celu  wykonanie  parkingu  w  celu  zwiększenia  ilości  miejsc  parkingowych  przy  obiektach  publicznych

zlokalizowanych w centrum Lubasza. Pani Alicja projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/250/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.2. nabycia działki nr 842/8 położonej w obrębie wsi  Lubasz zmiany  

Projekt uchwały omówiła Alicja Kaźmierczak. Działka nr 846/1  położona jest we wsi Lubasz, w rejonie ulicy

Bolesława Chrobrego, stanowi własność prywatną.  Jest to  również niezabudowana działka  w centralnej

części  miejscowości,  którą można zagospodarować na cele  zlokalizowania  parkingu publicznego.  Nabycie

działki  ma  na  celu  wykonanie  parkingu  w  celu  zwiększenia  ilości  miejsc  parkingowych  przy  obiektach

publicznych zlokalizowanych w centrum Lubasza. Pani Alicja projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/251/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.3.wyrażenia zgody na zawarcie umów użyczenia 

Projekt  uchwały  omówiła  Alicja  Kaźmierczak.  Zawarcie  umów  użyczenia  z  osobami  fizycznymi

związane  jest  z  projektowaną  rozbudową  systemów  wodno-kanalizacyjnych  na  terenie  Gminy

Lubasz,  polegających  na  budowie  przydomowych  oczyszczalni  ścieków.  Projekt   pn  "Rozbudowa



systemów wodno-kanalizacyjnych w  Gminie Lubasz" ( zadanie dofinansowane z Programu Rozwoju

Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020.)  ma  na  celu  poprawę  warunków  rozwojowych

w szczególności dostępu do sieci wodno - kanalizacyjnych poprzez budowę min. 63 przydomowych

oczyszczalni  ścieków  na  teranie  gminy  Lubasz.  63  przydomowe  oczyszczalnie  ścieków  powstaną

w miejscowościach Krucz, Kruteczek, Nowina i Antoniewo. 

Zawarcie  umów  użyczenia  jest  elementem  wniosku,  który  Gmina  Lubasz  skierowała  do

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego o dofinansowanie projektu.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/252/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.4.udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  p.w.  Narodzenia  NMP  w  Lubaszu  na

wykonanie prac konserwatorskich w kościele w Lubaszu

Projekt uchwały omówiła Danuta Wiza. Kościół w Lubaszu jest jednym z najcenniejszych zabytków

Gminy Lubasz i jest obiektem użytkowanym przez co jego restauracja jest zadaniem uzasadnionym.

Od  wielu  lat  zabytek  poddawany  jest  pracom  restauratorskim.  W  2017  roku  wykonana  będzie

konserwacja i restauracja ołtarza p.w. Ukrzyżowania. Pani Danuta projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/253/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.5. przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  zapobiegania bezdomności

zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2017. 

Projekt uchwały omówiła Danuta Wiza. Stosownie do przepisów ustawy o ochronie zwierząt Rada

Gminy Lubasz zobligowana jest do corocznego określenia w drodze uchwały programu opieki nad

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Przyjmując niniejszy dokument

Rada Gminy Lubasz deklaruje zapewnienie należytej opieki bezdomnym zwierzętom, ich odławianie

oraz poszukiwanie dla nich właścicieli. Stosownie do przepisów prawa Program został przekazany do



zaopiniowania właściwemu Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, organizacjom społecznym, których

statutowym celem działania jest ochrona zwierząt działającym na obszarze gminy oraz dzierżawcom

i zarządcom obwodów łowieckich działających na obszarze gminy. 

W odpowiedzi  na powyższe wpłynęło pięć opinii.  Opinie przekazane przez  Koło  Łowieckie Bielik

z siedzibą w Kruteczku 28, i Nadleśnictwo Krucz z siedzibą Krucz 28 nie wniosły żadnych uwag co, do

proponowanej  treści  programu  opiniując  go  w  całości  pozytywnie.  Po  naniesieniu  korekt

polegających  na  wykreśleniu  z  treści  programu  narzędzi  służących  do  odławiania  zwierząt

i  samochodów  służących  do  ich  przewozu  oraz  punktu  mówiącego  o  zapewnianiu  opieki

bezdomnym zwierzętom poprzez zabezpieczenie tych zwierząt w przypadkach tego wymagających

w  siedzibie  Gminnego  Zakładu  Komunalnego  Sp.  z  o.o.  w  Lubaszu  przy  ul.  Stajkowskiej  23

w przeznaczonym do tego celu kojcu,  a także dopisaniu do treści  programu danych adresowych

podmiotu  zajmującego  się  odławianiem  i  przewozem  zwierząt  pozytywna  opinię  wydał  również

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Czarnkowie.Uwagi Powiatowego Lekarza Weterynarii uwzględniono

w całości.  Kolejną opinię nadesłała Fundacja Głosem Zwierząt, zgłoszone przez nią uwagi zostały

uwzględnione w części dotyczącej uwzględniania opieki nad wolno żyjącymi kotami oraz podania

danych adresowych podmiotu zajmującego się odławianiem i przewozem zwierząt. 

Ostatnią  opinię  przesłało  Towarzystwo  Opieki  Nad  Zwierzętami  w  Polsce  Zarząd  Główny

w Warszawie. Uwagi zawarte w tej opinii nie zostały uwzględnione. 

Pani Danka poinformowała, że Gmina Lubasz na realizację umowy ze schroniskiem przeznaczy:

1) na odławianie i pobyt w schronisku zwierząt  94.000,00 zł

2)  na  pokrycie  kosztów  zapewnienia  miejsca  dla  zwierząt  gospodarskich  we  wskazanym

gospodarstwie rolnym : 1000,00 zł

3) na opiekę nad wolno żyjącymi kotami i innymi zwierzętami w tym ich dokarmianie : 500,00 zł

Pani Danuta projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/254/17 stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. 3.6. zmiany Gminnego  Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania problemów Alkoholowych na

2017 rok

Projekt  uchwały  omówiła  Danuta  Wiza.  Po  złożeniu  przez  podmioty  posiadające  zezwolenia  na

sprzedaż napojów alkoholowych oświadczeń w sprawie wysokości  obrotów z tego tytułu w roku

2017  dokonano  przypisu  wielkości  opłat  jakie  te  podmioty  powinny  wnieść  w  roku  bieżącym.

W stosunku do ustalonych w roku ubiegłym szacunków, kwota przypisu jest większa o 6.436,00 zł.  

W planie wydatków dokonano następujących zmian :

1. Zwiększono o 3.800,00 zł kwotę przeznaczoną na finansowanie Punktu Konsultacyjnego                   

    prowadzonego przez psychologa. Kwota ta umożliwi zatrudnienie drogiego psychologa.

2. Zmniejszono kwotę finansowania i prowadzenia zajęć w świetlicach opiekuńczo –

    wychowawczych,  socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym 

    o kwotę 2.500,00 zł.

3. Wprowadzono kwotę 5.136,00 zł jako dofinansowanie utrzymania Izby Wytrzeźwień w Pile.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/255/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.7. udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła

Projekt uchwały omówiła Danuta Wiza. Zgodnie z zapisami  ustawy  o samorządzie gminnym, gminy

mogą sobie wzajemnie bądź innym jednostkom samorządu terytorialnego udzielać pomocy, w tym

pomocy  finansowej.  Gmina  Piła  jako  organ  prowadzący  Ośrodek  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych –  Izbę Wytrzeźwień,  zwróciła  się  z  prośbą  o  partycypację  w kosztach

utrzymania  tego  ośrodka.  Wysokość  partycypacji  ustalona  została  na  podstawie  danych

historycznych  -  z  2016  roku  uwzględniających,  koszt  utrzymania  Działu  Opieki  nad  Osobami

Nietrzeźwymi  oraz  poziom  odpłatności  za  pobyt  pacjentów.  W  takiej  sytuacji  uwzględniono

gotowość dyżurowania dla mieszkańców Gminy Lubasz. Koszt tej operacji wynosi 5.136,00 zł na rok

2017. Na podstawie ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, na gminie

spoczywa  obowiązek  wskazania  miejsca,  do  którego  należy  kierować  osoby  będące  w  stanie

nietrzeźwym i zakłócające porządek publiczny. Izba Wytrzeźwień w Pile jest najbliższą placówką tego

typu i dlatego Gmina Lubasz wskazuje ją jako miejsce pobytu dla tych osób. Wiąże się to jednak



z  partycypacją  w kosztach utrzymania,  które uzależnione są  od liczby pacjentów z  danej  gminy.

Środki na ten cel pochodzą z Gminnego Funduszu Profilaktyki i Rozwiązywania. Pani Danuta projekt

uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/256/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.8. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (warsztaty terapii) 

Projekt  uchwały omówiła Kierownik GOK Jadwiga Kozińska.  Starostwo Powiatowe w Czarnkowie,

wzorem minionych lat,  zwróciło się  z  prośbą o  dofinansowanie  prowadzenia  Warsztatów Terapii

Zajęciowej. W warsztatach uczestniczy 6 osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Lubasz.

Warsztaty te finansowane są w 2017r. w następujacy sposób:

1) 90% kosztów pokrywa Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,

2) 6% kosztów pokrywa Starostwo Powiatowe,

3)4% kosztów przypadających na mieszkańców z terenu danej gminy uczestniczących w warsztatach,

pokrywa ta gmina.

Zakłada się, że w 2017r. PFRON przekaże na 1 uczestnika WTZ kwotę 15.996 zł, samorządy winny

dofinansować 1.777,33 zł rocznie (na 1 uczestnika). Przy propozycji 4% partycypacji Gminy Lubasz,

nasz udział na 1 uczestnika kształtuje sie na poziomie 710,93 zł. Łączna kwota pomocy finansowej

dla powiatu wynosi w 2017r. 4.265,58 zł ( 710,93 zł x 6 )

Pani Jadwiga projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych – wyszedł M. Zieliński) 

Uchwała Nr XXVII/257/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.9.    przystąpienia  do  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  działek  

179/14 i  179/15 w Lubaszu.



Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Przedmiotowy plan ma na celu zwiększenie dopuszczalnej

powierzchni  zabudowy na obszarze działek  nr  179/14 i  179/15 położonych w Lubaszu ustalonej

w  obowiązującym  planie  zagospodarowania  przestrzennego.  Obowiązujące  ustalenia  w  planie

zagospodarowania  przestrzennego  uniemożliwiają  wykonanie  zamierzenia  inwestycyjnego

zaplanowanego przez właściciela w/w działek. Przed podjęciem uchwały stwierdzono, że spełnione

zostały  warunki  określone  w  art.  14  ust.  5  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  roku  o  planowaniu

i  zagospodarowaniu  przestrzennym  tj.  między  innymi  wykonano  analizy  dotyczące  zasadności

przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  planu  i  zgodności  ze  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania  przestrzennego,  przygotowano materiały  geodezyjne  oraz  ustalono  niezbędny

zakres prac planistycznych. Pan Adam projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/258/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.10.    przystąpienia  do  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na  obszarze  działki  

202/131 w Lubaszu.

Projekt  uchwały  omówił  Adam  Ratajczak.  Przedmiotowy  plan  ma  na  celu  zmianę  funkcji  oraz

dopuszczenie  zabudowy  budynkiem  gospodarczym  na  obszarze  działki  nr  202/131  położonej

w  Lubaszu.  Ustalenia  obowiązującego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  uniemożliwiają

wykonanie  zamierzenia  inwestycyjnego  zaplanowanego  przez  właściciela  w/w działek,  który  jest

wnioskodawcą  podjęcia  niniejszej  uchwały.  Przed  podjęciem uchwały  stwierdzono,  że  spełnione

zostały  warunki  określone  w  art.  14  ust.  5  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  roku  o  planowaniu

i  zagospodarowaniu  przestrzennym  tj.  między  innymi  wykonano  analizy  dotyczące  zasadności

przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  planu  i  zgodności  ze  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania  przestrzennego,  przygotowano materiały  geodezyjne  oraz  ustalono  niezbędny

zakres prac planistycznych. Pan Adam projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 



Uchwała Nr XXVII/259/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.11. przekształcenia Publicznej Szkoły w Jędrzejewie

Działając  zgodnie  z  zapisami  ustawy  o  systemie  oświaty  Rada  Gminy  Lubasz  podjęła  uchwałę

Nr  XXVI/246/17  z  dnia  23  lutego  2017  w  sprawie  zamiaru  przekształcenia  Publicznej  Szkoły

Podstawowej  im.  płk  Franciszka  Bartoszka  w  Jędrzejewie  poprzez  obniżenie  jej  struktury

organizacyjnej  struktury  I-III.  O  powyższym  zamiarze  do  końca  lutego  2017  roku  zostali

powiadomieni wszyscy rodzice dzieci z Publicznej Szkoły Podstawowej im. płk Franciszka Bartoszka

w Jędrzejewie, Wielkopolski Kurator Oświaty w Poznaniu oraz organizacje związkowe. Gmina Lubasz

otrzymała również Postanowienie Nr 110.3.104.2017 Wielkopolskiego Kuratora Oświaty z dnia 28

marca  2017  roku,  w  którym  to  Kurator  Oświaty  opiniuje  pozytywnie  przekształcenia  Publicznej

Szkoły  Podstawowej  im.  płk  Franciszka  Bartoszka  w Jędrzejewie  poprzez  obniżenie  jej  struktury

organizacyjnej  do struktury I-III.  Od dnia 01 września 2017 roku dzieci  zamieszkałe  w obwodzie

Publicznej Szkoły Podstawowej im. płk Franciszka Bartoszka w Jędrzejewie tj. Jędrzejewo, Prusinowo,

Sławno, Kamionka będą realizowały obowiązek szkolny w następujący sposób- dzieci z klas I-III będą

realizowały  obowiązek  szkolny  w  Publicznej  Szkole  Podstawowej  im.  płk  Franciszka  Bartoszka

w Jędrzejewie, natomiast dzieci od klasy IV do klasy VIII  będą kontynuowały naukę w Publicznej

Szkole  Podstawowej  im.  Batalionu  Spadochronowego  I  Armii  Wojska  Polskiego  w  Lubaszu.  Pan

Ryszard projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- 13       Przeciw – 0      Wstrzymujących się -1                          (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/265/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.12. przekształcenia Publicznej Szkoły w Kruczu 

Projekt  uchwały  omówił  dyrektor  GZOSiP  Ryszard  Bilski.  Działając  zgodnie  z  zapisami  ustawy  o

systemie oświaty Rada Gminy Lubasz podjęła uchwałę Nr XXVI/245/17 z dnia 23 lutego 2017 w

sprawie  zamiaru  przekształcenia  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Kruczu  poprzez  obniżenie  jej

struktury organizacyjnej do struktury I-III.   O powyższym zamiarze do końca lutego 2017 roku zostali

powiadomieni  wszyscy  rodzice  dzieci  z  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Kruczu,  Wielkopolski

Kurator  Oświaty  w  Poznaniu  oraz  organizacje  związkowe.  W  dniu  28.03.2017  roku  Organizacja

Międzyzakładowa NSZZ „Solidarność” przesłała do Wójta Gminy Lubasz pozytywną opinie w zakresie



przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej w Kruczu do struktury I-III. Gmina Lubasz otrzymała

również Postanowienie Nr 110.3.103.2017 Wielkopolskiego Kuratora Oświaty z dnia 28 marca 2017

roku,  w  którym  to  Kurator  Oświaty  opiniuje  pozytywnie  przekształcenia  Publicznej  Szkoły

Podstawowej w Kruczu poprzez obniżenie jej struktury organizacyjnej do struktury I-III. Od dnia 01

września  2017 roku dzieci  zamieszkałe  w obwodzie  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w Kruczu tj.

Krucz,  Kruteczek,  Antoniewo, Bzowo będą realizowały obowiązek szkolny w następujący sposób -

dzieci z klas I-III  będą realizowały obowiązek szkolny w Publicznej Szkole Podstawowej w Kruczu,

natomiast dzieci od klasy IV do klasy VIII będą kontynuowały naukę w Publicznej Szkole Podstawowej

im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego w Lubaszu. Pan Ryszard projekt uchwały

odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za - 13       Przeciw – 0      Wstrzymujących się -1                          (głosowało 14 obecnych radnych)  

Uchwała Nr XXVII/266/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.13. dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego 

Projekt uchwały omówił dyrektor GZOSiP Ryszard Bilski. Działając zgodnie z zapisami art. 206 ustawy

z dnia 14 grudnia 2016 roku Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe Rada Gminy Lubasz

po  uzyskaniu  pozytywnej  opinii  Wielkopolskiego  Kuratora  Oświaty  podjęła  uchwałę  w  sprawie

dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów  do  nowego  ustroju  szkolnego.

W przedmiotowej uchwale określono zgodnie z dyspozycją zawartą w przepisach: 

1) plan sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Lubasz, a także granice

obwodów  publicznych  szkół  podstawowych  prowadzonych  przez  Gminę  Lubasz,  na  okres  od

1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.

2) plan  sieci  prowadzonych przez  Gminę  Lubasz  klas  publicznych  gimnazjów i  dotychczasowych

publicznych  gimnazjów  prowadzonych  w  szkołach  podstawowych  oraz  granice  obwodów  klas

dotychczasowych publicznych gimnazjów, na okres od 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r.

3) projekt  planu sieci  publicznych ośmioletnich szkół  podstawowych prowadzonych przez  Gminę

Lubasz,  a  także  granice  obwodów  publicznych  ośmioletnich  szkół  podstawowych  prowadzonych

przez  Gminę Lubasz,  od dnia  1 września 2019 r.  W uchwale  określono także warunki  włączenia



Publicznego Gimnazjum z siedzibą w Lubaszu, 64-720 Lubasz, ul. Podgórna 8a do Publicznej Szkoły

Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego w Lubaszu z dotychczasową

siedzibą w Lubaszu, ul. Szkolna 6. W uchwale Rady Gminy Lubasz, wskazano adresy  siedzib szkół,

adresy  ewentualnych  innych  lokalizacji  prowadzenia  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i

opiekuńczych. Podejmując uchwałę, Rada Gminy Lubasz jako organ prowadzący szkoły wzięła pod

uwagę wytyczne zawarte w ustawie z  dnia 14 grudnia 2016 r.  Przepisy wprowadzające ustawę -

Prawo oświatowe. Pan Ryszard projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/260/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.14.  określenia  kryteriów  drugiego  etapu  postępowania  rekrutacyjnego  do  publicznego

przedszkola, szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Lubasz 

Na podstawie ustawy Przepisy wprowadzające Prawo oświatowe na rok szkolny 2017/2018 Gmin

Lubasz - organ prowadzący publiczne przedszkole, publiczną szkołę podstawową do dnia 15 kwietnia

2017 r. podaje do publicznej wiadomości kryteria brane pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym

i  postępowaniu  uzupełniającym  oraz  dokumenty  niezbędne  do  potwierdzenia  spełnienia  tych

kryteriów, a także liczbę punktów możliwą do uzyskania za poszczególne kryteria.  Gmina Lubasz

określiła pięć kryteriów wraz z liczbą punktów w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do

publicznego przedszkola oraz trzy kryteria wraz z liczba punktów  w drugim etapie postępowania

rekrutacyjnego  do publicznych  szkół  podstawowych.  Spełnianie  kryteriów potwierdzane  zostanie

odpowiednimi  oświadczeniami.  W  przypadku  nieprzedłożenia  dokumentów  potwierdzających

spełnienie kryteriów, komisja rozpatrująca wniosek, nie uwzględnia danego kryterium Pan Ryszard

projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/261/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.15. zmian w WPI



Projekt uchwały omówiła  Z-ca Wójta  Grażyna Graj. W Wieloletnim Planie Inwestycyjnym dopisano

dwa projekty inwestycyjne, o dofinansowanie których Gmina ubiega się o dofinansowanie. Z WRPO,

jeżeli  chodzi  o  pierwszy  z  nich  -  „Uregulowanie  gospodarki  wodno  ściekowej  w  gminie”.  Drugi

dotyczy  rozbudowy  systemów  wodno  kanalizacyjnych  na  którego  realizacje  ubiegamy  się

o dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Z-ca Wójta projekt uchwały odczytała. 

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/262/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.16.  zmian w budżecie

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, która poinformowała, że zmiany w budżecie dotyczą: 

W ZAKRESIE DOCHODÓW:

1. Zwiększenie dochodów z tytułu:

1) subwencji na 2017r. – cz.oświatowa - zwiększenie o 299.883 zł – zawiadomienie Ministra Rozwoju

i Finansów nr ST3.4750.1.2017 z dnia 27.01.2017r.,

2)dotacja celowa na realizację zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego w 2017r. -

309.078,00 zł ( dz.801 rozdz.80104 par.2030) – zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego nr FB-

I.3111.71.2017.8 z 20.03.2017r.,

3)dotacji celowej na realizację programu wieloletniego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” –

29.769  zł  (  dz.852  rozdz.85230  par.2030)  -  zawiadomienie  Wojewody  Wielkopolskiego  nr  FB-

I.3111.66.2017.4 z 13.03.2017r.

4)dotacja  celowa  na  zakup  dodatkowych  przezroczystych  urn  wyborczych  –  1.000  zł  (dz.751

rozdz.75101 par.2010)- zawiadomienie Dyrektora Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Pile

z dnia 24.03.2017r., 

5)  dotacji  celowej na realizację zadań związanych z przyznawaniem Kart  Dużej  Rodziny  – 103 zł

(dz.855 rozdz.85503 par.2010) – zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.25.2017.8

z 21.02.2017r. ,



6) dotacja celowa na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla

uczniów  - 70.635,00 zł ( dz. 854 rozdz.85415 par.2030)- zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego

nr FB-I.3111.74.2017.8 z dnia 22.03.2017r. ,

7) świadczenia usług opiekuńczych przez GOPS – 3.888 zł,

8) wynajmu sali wiejskiej w Antoniewie – 598 zł ( dotacja dla GOK na organizację imprez),

9) odszkodowanie firmy ubezpieczeniowej – 1.025 zł (zalanie i zadymienie kotłowni w wyniku awarii

sterownika pracy kotła c.o. w świetlicy w Kamionce) z przeznaczeniem na remont kotłowni,

10)  Dotacja  na  realizację  projektu  „Cyfrowe  samorządy  atutem  Wielkopolski-  nowe  obszary

świadczenia e-usług w 22 gminach województwa wielkopolskiego” – umowa o partnerstwie na rzecz

realizacji  projektu z  20.09.2016r.  – 2.031 zł  z  przeznaczeniem na wynagrodzenia 2017r.  (dodatki

specjalne) i pochodne koordynatora projektu i informatyka ( refundacja za 6 m-cy),

11)  opłat  za  zezwolenia  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  –  6.436  zł  z  przeznaczeniem  na

profilaktykę p.alkoholową , w tym 5.136 zł na Izbę Wytrzeźwień ( dotacja dla Gminy Piła),

12)  zwrotu  świadczeń  wychowawczych  (GOPS-ref.z  PUP)-2.185,00  zł-  przelew  do  budżetu

wojewódzkiego.

2. Zmniejszenie dochodów z tytułu:

- planowanych udziałów gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych w 2017r. o 1.955 zł –

zawiadomienie Ministra Rozwoju i Finansów nr ST3.4750.1.2017 z dnia 27.01.2017r., 

W ZAKRESIE WYDATKÓW:

1. Zwiększenie limitu na:

1) utwardzenie placów w Lubaszu  - 300.000 zł,

2) budowę wodociągu Krucz-Kruteczek ( opracowanie dokumentacji) – 100.000 zł,

3) przebudowę dróg w Lubaszu ( opracowanie dokumentacji ) – 80.000 zł, 

4) wynagrodzenia dla nauczycieli – 25.000 zł, 

5) zakup gruntów ( drogi ,parkingi) – 35.000 zł,

6) remont pomieszczenia remizy OSP Jędrzejewo – 23.000 zł, 

7) udział własny gminy – 20% dofinansowania – 17.659,00 zł,



8) opracowanie dokumentacyjne dot. boiska treningowego – 12.300 zł 

9) usługi opiekuńcze świadczone dla podopiecznych przez GOPS  9.252 zł (+3.888 zł =13.140 zł)

10) dofinansowanie Warsztatów Terapii Zajęciowej w Gębicach – 4.265,58 zł,

11) koszty U.Gminy–5.071,20 zł (odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych 

Pracowników UG – 4.321 zł, pozostałe -750,20 zł)

12) zwrot dotacji z 2016r. - 164,62 zł (wspieranie rodziny – 163,22 zł, dożywianie 1,40 zł),

13) dodatek specjalny informatyka i koordynatora projektu „Cyfrowe samorządy atutem 

Wielkopolski- nowe obszary świadczenia e-usług w 22 gminach województwa wielkopolskiego” – 

wypłata ze środków własnych gminy za okres 3 m-cy tj. X-XII /2017r. (refundacja w 2018r) – 1.016 zł.

2. Zmniejszenie wydatków z poz.

1) rozbudowa systemów wodno-kanalizacyjnych w Gminie Lubasz ( projekt planowany do 

dofinansowania z PROW) – 1.016.900 zł – ze względu na zmianę planowanej realizacji zadania tj. w 

latach 2017-2019 ( wcześniej było 2017-2018),

2) uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz (projekt planowany do 

dofinansowania z WRPO) – 1.592.500 zł – zmiana struktury finansowania zadania w latach 2017-

2018 z uwzględnieniem skorygowanej wartości i planowanego dofinansowania ze środków unijnych.

PRZYCHODY 

1. Zwiększenie przychodów z tytułu  tzw. wolnych środków z rozliczeń bilansowych  2016r. w 

wysokości 314.800,40 zł,

2. Zmniejszenie planowanego do zaciągnięcia kredytu w 2017r. na projekty wymienione w pkt.2 tj. 

łącznie o 2.609.400 zł. Skarbnik projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/263/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.17. zmian w WPF 



Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają

na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie gminy , po wprowadzonych zmianach zarządzeniem nr 13/2017 Wójta Gminy

Lubasz z dnia 8 lutego 2017r. oraz uchwałą nr XXVII/263/17 Rady Gminy Lubasz z dnia 30 marca

2017r. Dokumentem tym zwiększono dochody ogółem, w tym dochody bieżące o 732.176,00 zł –

głównie z tyt. zwiększonej kwoty subwencji ogólnej i dotacji celowych. Wydatki ogółem zmniejszone

zostały o 1.562.423,60 zł, w tym wydatki bieżące zwiększono o 508.456,40 zł,  a wydatki majątkowe

zmniejszono o 2.070.880 zł. Łączny plan dochodów budżetu gminy, po zmianach, na dzień 30 marca

2017r.  ukształtował  się  na poziomie  34.594.635,86 zł,  w tym dochody bieżące  30.619.908,86 zł

i dochody majątkowe 3.974.727,00 zł. Łączny plan wydatków budżetu gminy , po zmianach, na dzień

30  marca  2017r.  wynosi  39.805.128,26  zł,  w  tym  wydatki  bieżące  29.126.354,16  zł  i  wydatki

majątkowe 10.678.774,10 zł. Przychody budżetu gminy zmniejszyły się łącznie o 2.294.599,60 zł,

w tym zmniejszono planowane do zaciągnięcia kredyty o 2.609.400 zł i wprowadzono tzw. wolne

środki z rozliczeń bilansowych 2016r. w wysokości 314.800,40 zł. Przychody, po zmianach wynoszą

8.358.724,40 zł.  Rozchody nie uległy zmianie i wynoszą 3.148.232 zł. Planowana kwota długu na

koniec 2017r.  zmniejszyła się o 2.609.400 zł  kształtuje  się  na poziomie 16.283.749,63 zł.  Wykaz

przedsięwzięć  do  WPF  (załącznik  nr  2)  został  uaktualniony  w  zakresie  wydatków  majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2017r. tj. 

1) utwardzenie placów w Lubaszu – zwiększono nakłady 2017r. o 300.000 zł na dalsze obiekty do

utwardzenia,

2)  budowa i  przebudowa dróg wiejskich i  chodników w Gminie  Lubasz  –  zwiększono nakłady o

80.000 zł na opracowanie dokumentacji dotyczących budowy dróg.

W zakresie projektów unijnych urealniono wartości dwóch projektów oraz zmieniono ich realizację

w latach :

1. rozbudowa  systemów  wodno-kanalizacyjnych  w  Gminie  Lubasz-  wydłużono  realizację  do

2019r.  Jednocześnie  wartość  projektu  zmniejszyła  się  o  385.000  zł  i  zmniejszyło  się

planowane dofinansowanie o ok. 701 tys. Zł,

2. uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz- zwiększono łączne nakłady na

projekt o 545.150 zł. Planowane dofinansowanie skorygowano (zmniejszono) o ponad 6 mln

zł.



W  związku  z  korektami  dotyczącymi  wartości  projektów  i  ich  planowanym  dofinansowaniem

należało  również  urealnić  udział  własny  gminy  zabezpieczony  poprzez  planowane  kredyty

w  poszczególnych  latach  realizacji.  Również  zmieniono  ich  spłatę,  korzystając  z  ustawowych

wyłączeń, do 2025r.  W zakresie wydatków bieżących wprowadzono planowany do realizacji projekt

unijny  (WRPO)  „Odnowa  edukacji  w  Gminie  Lubasz-  program  rozwoju  kompetencji  kluczowych

uczniów  i  uczennic  w  Gminie  Lubasz„.  Łączna  wartość  nakładów  to  421.618  zł,  rozłożona  do

realizacji w latach : 2018 – 204.105 zł, 2019r. – 124.400 zł i 2020 r. – 93.113 zł. W wykazie wszystkich

przedsięwzięć  uaktualniono  również  nakłady  wynikające  z  wykonania  2016r.  Skarbnik  projekt

uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/264/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.   Interpelacje i zapytania radnych.  

1) Marek Wicher – chodzi o doziarnienie ul. Strumykowej w Lubaszu. To nowa ulica – chyba od

roku. Dużo osób z Osiedla Glinki skraca sobie drogę i na ul. Chrobrego jedzie właśnie ta ulicą.

Dzisiaj przed sesja tam jechałem i widziałem, że są dziury.  Mieszkańcy, którzy to zgłaszali

chcieliby konkretną odpowiedź w jakim czasie będzie to naprawione. Z góry powiem, że nie

będzie to duży koszt bo to odcinek 20-30 metrów wymaga naprawy. Wystarczy wyrównać,

ludziom ułatwi to wyjazd – odciąży to skrzyżowanie ul. Zielonej 

2) Marek Wicher – zgłaszałem wniosek, ale odzewu nie ma chodź odpowiedź była, że koło p.M

w Stajkowie uzupełniony zostanie znak „STOP”  którego nie ma od kilku miesięcy. Muszę

zadać pytanie – jeżeli dojdzie do wypadku to ktoś będzie za to odpowiadał. Można pożyczyć

znak i to uzupełnić, a jak już zostanie zakupiony to oddać. 

3) Marek Wicher – zgłaszam już od prawie 2 lat podniesienie chociaż 1 studzienki na ul. Winiary

w Lubaszu koło p.K.M. Studzienka jest tak bardzo zaniżona, że jak jada samochody w nocy,

kiedy śpią ludzie to się ich budzi. W 2015 roku na mój wniosek otrzymałem odpowiedź, że

jest tam wszystko w porządku. Wg mnie 8cm zaniżenie nie jest zgodnie z  przepisami.  Po

następnym wniosku, który zgłosiłem parę sesji  do tyłu otrzymałem odpowiedź,  że będzie



powołana  komisja  i  będzie  coś  zrobione.  Niedługo  będzie  rocznica  –  2  lata  i  tą  jedną

studzienkę nie można zrobić jak byłaby to inwestycja. 

4) Marek Wicher  – wyjazd spod remizy w kierunku Goraja – ustawione jest lustro, które ma

ułatwiać wyjazd, ale obok na posesji prywatnej rosną krzewy, które ograniczają widoczność –

należy cos z tym zrobić . 

5) Marek Wicher – prawie rok temu wnioskowałem o ustawienie wiaty przystankowej dla dzieci

na Osiedlu gorajskim. Dostałem odpowiedź, że trzeba ustalić miejsce – zostało już ustalone.

Otrzymałem tez informacje, że wiata zostanie ustawiona w 2017 roku. Zadaje pytanie – czy

faktycznie w 2017 roku zostanie wiata ustawiona? 

6) Marek Wicher – w okresie roztopów była bardzo nieciekawa sytuacja na Osiedlu Gorajskim.

Poprosiłem Wójta o interwencję. Byliśmy tam razem zobaczyć i w tamtym okresie roboty

(wykopanie rowu) były niemożliwe do wykonania, ale teraz są już odpowiednie warunki i

można  prace  rozpocząć,  dlatego  mam  pytanie  w  jakim  czasie  rów  zostanie  wykopany?

Dobrze by było, żeby jak najszybciej bo do okresu roztopów jesiennych obrósł by już trawą

przez co te skarpy by się wzmocniły.  

7) Marek Wicher – od paru też lat zgłaszany jest wniosek dotyczący uzupełnienia oświetlenia w

Goraju w kierunku posesji p. R.W. otrzymujemy odpowiedzi, że kiedyś będzie. Są  tam słupy,

trzeba tylko podwiesić linkę i to Energetyka na pewno by zrobiła. 

Przewodnicząca zwróciła radnemu uwagę, że były dwa dni temu komisje i te wszystkie sprawy mógł

przedstawić na komisji lub złożyć na piśmie do biura rady, tym bardziej, że są to sprawy ponawiane

na co radny odpowiedział, że z komisji musiał wcześniej wyjść . 

Ad  . 5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  stwierdziła,  że  Państwo  radni  otrzymali  zestawienia  wniosków

i interpelacji. Zapytała czy radni mają jakieś uwagi do odpowiedzi. W związku z tym, że pytań ani

uwag nie zgłoszono Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu obrad.

 Ad. 6.   Wolne wnioski i informacje.  

1. Romuald  Gasperowicz  – zacytował  z  Biuletynu  słowa  Wójta  dotyczące  wniosku

o dofinansowanie wodociągu w Kruteczku.  Powiedział, że z informacji od pracownika urzędu

wie, że Gmina Lubasz nie otrzymała środków zewnętrznych na ten projekt co Wójt oficjalnie



przekazał mieszkańcom na zebraniu. Zadał pytanie – co z tą wodą?  Wody ze studni nie da się

pić ani w niej prac bo jest bardzo żółta. Nadmienił, że mieszkańcy otrzymali odpowiedź w tej

sprawie,  że  Gmina  będzie  dowozić  wodę  do  zainteresowanych  tylko  maja  zabezpieczyć

zbiorniki.  Stwierdził,  że  nie  wyobraża  sobie  takiej  sytuacji.  Zapytał  dlaczego  projekt  nie

uzyskał akceptacji, jakie popełniono błędy we wniosku?

2. Romuald  Gasperowicz     –  zacytował  informacje  z  Biuletynu  dotycząca  wycinki  drzew

i krzewów przy drogach.  Zaznaczył, ze drogi w Antoniewie, Nowinie i Kruteczku nie zostały

odkrzaczone  do  końca  o  czym  już  nadmieniał  na  poprzedniej  sesji.  Jeżeli  chodzi

o  mechaniczne  wykaszanie  GZK  na  moja  prośbę  wykonał  to  tylko  raz,  a  prosiłem

o wykaszanie wielokrotne. 

3. Romuald  Gasperowicz  -  j  eżeli  chodzi  o  numeracje  posesji  –  tablice  zostały  zakupione

w zeszłym roku, dalej są składowane w magazynie przy urzędzie. Mam nadzieję i proszę, by

zostały zamontowane jak najszybciej. Informacje w garażu są niepotrzebne – winny być na

drogach.

4. Romuald Gasperowicz  - z  apytał na jakich odcinkach wywieziono gruz, na jakich długościach

–  mieszkańcy,  jak  i  ja  obawiamy  się  czy  nie  leży  to  gdzieś  w  naszych

miejscowościach(Kruteczek, Nowina, Antoniewo) 

5. Romuald Gasperowicz  -    przejąłem się faktem, kiedy w zeszłym tygodniu na początku tego

tygodnia firma Pana. Nowaka, która wywoziła żwir z Antoniewa  została skierowana przez

Kruteczek,  Nowinę  Antoniewo  (mamy  ograniczenie  do  12t)  Wydawałoby  się,  że  łatwiej

jechać z Antoniewa do Krucza i dalej na asfalt lub z Antoniewa w kierunku Goraja i dalej na

Wronki. Jak się dowiedziałem w oddziale ruchu drogowego droga została zablokowana jako

bitumiczno – asfaltowa i wydział zakazał jeździć tamtą drogą. Można by realizować szybciej

inwestycję prosząc o zgodę starostę na przejazd. Dostałem odpowiedź, że pan Marcin Filoda

Wójt Gminy Lubasz zezwolił jeździć tamtymi odcinkami. Te ciężarówki jeździły pod naszymi

domami – nie miały dokładnej trasy – jeździły przez centrum Kruteczka, koło naszych domów

i drogi zostały w jakimś stopniu zdewastowane.  Na Antoniewie zostały naprawione przez

P. Nowaka – mamy rozjechane w Kruteczku. Pytam się dlaczego? 

6. Przewodnicząca Rady Gminy -    zwróciła uwagę, że nawet w tym miejscu nie musi wszystkim

gościom udzielać głosu – wszystkie wnioski sołtys ma prawo złożyć na piśmie do biura rady

czy też na jej ręce. Poprosiła o konkretne precyzowanie wniosków.



7. Romuald Gasperowicz  - k  onkretnie to już nie potrafię. Na odpowiedź na wnioski oczekuję

1,5 – 2 m-ce. Wczoraj otrzymałem odpowiedź na wnioski z ostatniej sesji – to spory okres

oczekiwania. 

8. Przewodnicząca   zaznaczyła,  że  dzisiaj  na  pewno nie  otrzyma  też  wszystkich  odpowiedzi.

Gdyby współpracował z radną wiedziałby, że zgłosiła część z tych wniosków już na komisji.  

9. Romuald Gasperowicz -   jeżeli chodzi o szamba ekologiczne to proszę aby najpierw dostarczyć

wodę do posesji,  a później wprowadzać program ekologicznych szamb

10. Romuald  Gasperowicz   -    na  zebraniu  w  Lubaszu  wyjaśniał,  że  o  dzikich  wysypiskach

informował  Wójta  2  lata  temu,  ponowił  ten  wniosek  rok  temu.  Wójt  informował

mieszkańców, że GZK rozpoczął sprzątanie. Zwrócił uwagę, że  Wójt wiedział, było to 2 lata

temu i trzeba było to zrobić od razu, dlatego dziwi się że tak późno bo nie byłoby dzisiaj tylu

nieprzyjemności. 

11. Romuald Gasperowicz  - n  a drodze między Rybakówka a Kruteczkiem został wywieziony żużel

w którym jest szkło i ten odcinek do dnia dzisiejszego nie został naprawiony 

12. Romuald Gasperowicz  -    jeżeli chodzi o cmentarz to został on w Kruteczku posprzątany, ale

nie są tam prace zakończone. Ze swej strony ofiaruję słupki pod ogrodzenie cmentarza.

13. Romuald Gasperowicz  -   Poprosił o posprzątanie przystanków autobusowych bo są brudne.  

14. Marek  Wicher   -    zaznaczył,  że  między  komisją  a  sesja  są  dwa  dni.  Trochę  go  boli  co

Przewodnicząca  powiedziała.  Wnioski,  które  zgłaszał  dzisiaj   to  wnioski  mieszkańców

zgłoszone właśnie w  ostatnich dniach.  

15. Pan P.B. -    zapytał kiedy mieszkańcy, radni czy sołtysi mają zgłaszać swoje uwagi i  wnioski

jeżeli  nie  mogą  na  sesji?    Rozumie,  że  każdy  może  zgłaszać  na  piśmie,  ale  dlaczego

mieszkańcy nie mogą widzieć i słyszeć co radny i sołtys ma do powiedzenia.

16. Przewodnicząca Rady Gminy   - rada jest organem kolegialnym, dlatego podejmuje wszystkie

decyzje poprzez głosowanie. Sesja Rady Gminy to są obrady rady – natomiast gość taki jak

Pan może na sesji  przebywać,  może ją Pan nagrywać i  na  tym prawo gościa się  kończy.

W ostatnim punkcie ja mogę udzielić głosu, ale nie muszę. Urząd jest czynny, w poniedziałek

nawet do godziny 18-tej  i  każdy wniosek można złożyć   do mnie,  do biura rady i  każdy

otrzyma odpowiedź. 

17.  Pan P.B. - wracając do odpowiedzi i  tego co mówił sołtys my zadajemy pytania, piszemy

pisma i nie otrzymujemy żadnej odpowiedzi w odpowiednim trybie 14, 30 dni. Z ostatniej

sesji odpowiedź otrzymałem dzisiaj rano, dlatego pytam kiedy mam się przygotować? Kiedy



mam  napisać?  -  ja  nie  mam  czasu  pisać,  dlatego  przychodzę  na  sesję  o  16-tej  i  chcę

posłuchać  jakie  zostały  zadane  pytania.  Zwracając  się  do  Wójta  stwierdził,  że  może

udostępnić  zdjęcia  i  materiały  (info-lubasz)  –  mieszkańcy  o  tym  wysypisku  zostali

powiadomieni już w zeszłym roku, a Wójt opowiada i mija się z prawdą. 

18. Przewodnicząca Rady Gminy   zwróciła uwagę, że Wójt w swojej informacji bardzo dokładnie

wyjaśniał sprawę azbestu, ale Pan się spóźnił,  dlatego nie słyszał. 

19. Pan P.B. -    Wójt się mija z prawdą -  co innego mówi mieszkańcom, a co innego na komisji.

Dzisiaj był w Pile – ma na pewno wyniki i może powiedzieć czy jest azbest na drogach, czy

nie? Może wyjaśnić jeszcze raz

20. Przewodnicząca Rady Gminy    powtórzyła, że temat był już przez Wójta omówiony, Pan P.B.

ma nagranie i  może ten fragment sobie odtworzyć.   Chciałaby by wszyscy się wzajemnie

szanowali   na co Pan P.B. powiedział,  że sesje trwały już dłużej i  nikt nie miał problemu.

Dopiero Przewodnicząca dziś nie pozwala się wszystkim wypowiedzieć. 

21. Pan P.B.   Bywały sesje dłuższe i wszyscy byli wysłuchani. Nigdy wcześniej takich suges7i  jak

proponuje  Przewodnicząca nie było 

22. Kazimierz Wicher –   wszyscy mówią o problemach, a ja chce powiedzieć o promocji gminy. W

Tygodniku  Nowym  mamy  katastrofę  ekologiczną  –  ludzie  nie  wiedza  co  wdychają   -  to

promocja. Ja obserwuje to od dłuższego czasu i jak to się dzieje. Ryba do góry brzuchem na

jezierze – dyrektor ma winę. Butelki po imprezach i śmieci nad jeziorem – dyrektor winny. Jak

ktoś wie jak się organizuje imprezy to wie, że po nie posprząta się w ciągu godziny bo trzeba

na drugi  dzień cały sprzątać.  Deszcz  pada –  Wójt  ma winę bo drogi  porozjeżdżaj.  Świeci

słońce  –  Wójt  ma  winę  bo  za  szybko  jeżdżą  po  drogach.  Eternit  na  wysypisku

(prawdopodobnie ktoś podrzucił bo był na śniegu, a nie pod śniegiem) – zdjęcie i do gazety i

tak się robi. Ktoś wywozi nieczystości na dzikie wysypisko i kto winien? - Wójt . Jak Państwo

myślicie Wójt będzie siedział w Stajkowie i pilnował kto wywozi eternit albo jakieś inne rzeczy

do Stajkowa na dzikie wysypisko – a ludzie to robią. Sam za swojej 20 letniej kadencji, jak

byłem sołtysem wiem jak ludzie potrafią. Było jednak inaczej bo przychodził mieszkaniec i mi

zgłaszał,  że  w takim miejscu są  składowane odpady i  trzeba to usunąć i  uważam,  że tak

właśnie powinno być, tak powinno to być załatwione. Nie zrobić zdjęcie i dalej do gazety bo

tak  promujemy  naszą  gminę.  To  nasze  gniazdo  i  co  robimy.  Żarówka  się  nie  świeci  na

następny dzień ma świecić, a czy ktoś wie ile kosztuje ta usługa? (200zł) My dzwonimy i od

razu chcemy, a to trzeba odczekać jak będzie kilka zgłoszeń i wtedy załatwia się wszystkie od



razu.  Nikt  do  jednej  żarówki  nie  przyjedzie  –  chyba  jesteśmy  ludźmi  dorosłymi.  Kolejna

sprawa – dym z komina i pytanie Wójcie czym Pan pali, a to przecież każde dziecko wie, że jak

rozpoczyna się rozpalać czy dokłada się węgla to zawsze pójdzie dym z komina, ale tu nie

tylko zdjęcie i do gazety.   Mówiłem już o drogach, ale jeszcze powiem o znakach – trzeba

ustawiać – bo droga jest równa i nieważne, że dookoła sąsiedzi jadę, a następnie wniosek do

Wójta. Bądźmy poważni  - nie róbmy kurzu na 2 km. Butelki leżą po rowach – czy ja mam

jeździć za kierowcą i sprawdzać, żeby ich nie wyrzucał.  Co robimy – zdjęcia i pokazujemy jak

rządzi  Wójt.  Kolejna  sprawa  –  wybudowano  „kurnik”  –  nikt  nie  mówi,  że  gdyby  nie

zmodernizowano tego budynku to byłyby dwie zmiany w szkole – zawsze źle. Najlepiej zrobić

zdjęcie i do internetu, żeby wszyscy czytali, nawet za granicą – dzwonią później i pytają co się

tam znowu dzieje bo są tam ludzie którzy się stąd wywodzą. Butelki, śmieci, eternit ciągle

coś.  Może  i  w  tym  gruzie  jakiś  kawałek  płyty  i  był,  ale  przecież  to  się  działo  także  za

poprzednich Wójtów.  Tez  gromadzono gruz  i  tez był  kruszony.  Chcemy wybudować salkę

rehabilitacyjną i Pan P.B mówi, że współczuje tym rodzicom dzieci niepełnosprawnych, ale już

kiedy się mówi że budujemy to za dużo pieniędzy i nie tak bo kurnik bo szopka.  Żyjemy w

takiej a nie innej gminie – mamy takie a nie inne możliwości finansowe i chcemy podzielić

wszystkich – są drogi, rowy i inne rzeczy. Każdy wie jak to jest w domu wszystkiego się od

razu nie zrobi  bo zawsze ograniczają  nas  finanse i  tak jest  w gminie.  Zaznaczył,  że  radni

głosują na komisjach inaczej i na sesji też inaczej na co radny Cichorek odpowiedział, ze maja

takie prawo. Kolejny temat dotyczy hali  – jeżeli  są tam jakieś niedociągnięcia to przecież

można wszystko naprawić, trzeba jednak pamiętać, że do EDUKACJI chodzą także dzieci z

naszej gminy. Jeżeli hala jest wolna to przecież można ja użyczyć – tutaj musi być tylko dobra

wola.  Najlepiej  to tylko robić  zdjęcia,  wstawiać do internetu i  powiadamiać prasę i  robić

„kupkę” w swoje gniazdo.   

Marek Wicher zauważył,  że radny jeżeli  zmienił  swój sposób głosowania  to ma takie  prawo.  Od

komisji do sesji może jeszcze coś przemyśleć i nie musi głosować tak samo na komisji jak i na sesji –

ma prawo swoje zdanie zmienić co również potwierdziła przewodnicząca. 

Wójt  Gminy - . wiele wniosków jest powtórzonych i otrzymaliście już Państwo odpowiedź. Niektóre

będą zrealizowane już niedługo, jeżeli chodzi o doziarnianie i równanie dróg. Temat dróg jest długi

jak historia Lubasza. Jeżeli chodzi o przepływ informacji to często dublujemy niektóre sprawy. Nie

chodzi  tylko o Pana Marka Wichra,  również  Pan Zieliński  powtarza  wcześniej  zgłoszone wnioski.

Jeżeli chodzi o oznakowanie nieruchomości to Państwo wiecie, że przyjęliśmy zasadę, że corocznie



przeznaczymy kilkanaście tysięcy na zakup znaków numerycznych. Wiemy, że tych potrzeb jest wiele

o czym mieszkańcy mówią na zebraniach.  Może będziemy wnosili  zmiany w budżecie,  aby tych

zakupów zrobić więcej. Jeżeli chodzi o wodę w Kruteczku – Państwo wiecie, że złożyliśmy wniosek –

mamy duże osiągnięcia w pozyskiwaniu funduszy unijnych. Jest to bardzo dobra praca pracownika

tym się zajmującego razem z innymi  pracownikami. Nadmienił, że wnioski nasze są bardzo dobrze

oceniane –  2  czy  14 miejsce  w województwie,  na ponad  300 wniosków drogowych,  gdzie  150

otrzymało  dofinansowanie  pozyskaliśmy  środki  na  drogę  Antoniewo  –  Krucz,  gdzie  nie  ma

dodatkowej infrastruktury za co można było otrzymać dodatkowe punkty. W poprzedniej kadencji

wybudowano około 500 mb drogi bitumicznej, a w tej wbudowaliśmy ponad 1km przy współudziale

powiatu,  tyle  samo w tym roku z  powiatem oraz  budujemy ponad 2800mb drogi  do Krucza za

wartość  ponad  2,8mln  zł.  Dlaczego  wcześniej  nie  krzyczeliście  dlaczego  nie  budujemy  dróg  –

uderzcie się w piersi – zastanówcie się co mówicie. Pan B. mówi, że pracuje do 16-stej, a o 13-stej

oprowadza   dziennikarzy  po  naszych  drogach.  Jeżeli  sołtys  Kruteczka  krytykuje  i  pyta  co  było

napisane we wniosku to ja zapraszam może zrobi Pan za 5-ciu pracowników  wszystko. Jeżeli chodzi o

eternit dzisiaj byłem we WIOŚ i podpisałem protokół – czekamy na wytyczne. Ci odważni, którzy w

sklepach dużo opowiadają i mówią, że jak zapłacimy karę to nawet drogi nie wybudujemy  - tutaj

chcą być postrzegani jako zatroskani mieszkańcy. W Stajkowie dzikie wysypisko śmieci funkcjonowało

od wielu lat – ostatnie sprzątanie 2006 rok. Dlaczego Pan nie jeździł i nie pokazywał tego w latach

2011-2014 –  dzisiaj  Pan przychodzi  robi  Pan ładna reklamę.  Pracuje Pan do 16 stej  a  o 13 stej

oprowadza Pan dziennikarzy – albo Pan się nie zna na zegarku, albo mówi Pan cały czas nieprawdę.

Jeżeli mówię o sprawach finansowych i inwestycjach – raz, ze zrobiliśmy w danym roku dół za ponad

300 tys., a później za ponad 200 górę. Zarzuca Pan, że nie zostały dostosowane parametry dla dzieci

niepełnosprawnych – choć to wszystko zostało sprawdzone Pan wie le[piej niż specjaliści, niż rodzice

- Pan wie najlepiej, wszystkich można odwołać. 

Grażyna Graj – jestem pracownikiem w Gminie Lubasz od 33 lat. W mojej praktyce przeszłam wiele

kadencji  Rady  Gminy,  wiele  Gminnych  Rad  Narodowych(w  tych  strukturach  tez  pracowałam)

W imieniu pracowników Urzędu Gminy i wszystkich jednostek organizacyjnych muszę powiedzieć, że

od wielu lat Gmina jest naszym dobrem wspólnym. My pracownicy pracujemy po to by nasza Gmina

była chlubą dla naszych mieszkańców. Jestem rozczarowana, że zwracacie Państwo uwagę na to, że

otrzymaliście  odpowiedź  z  2lub 3  dniowym opóźnieniem.  Przyznaję  jest  to    fakt   -  tylko,  żeby

Państwa wnioski zrealizować to trzeba je najpierw rozpatrzyć.  Budżet uchwalony jest zazwyczaj na

koniec  roku  lub  na  samym  początku.  Z  Waszych  wniosków  powstaje  ten  budżet  –  niektóre  są



zgłaszane  przez  kilka,  a  nawet  kilkanaście  lat.  Żeby  zrealizować  wniosek   musi  być  czas,  ażeby

dochować procedur – jeżeli  nie dochowamy to będziecie mieli  Państwo pretensje, ze nie zostały

procedury zachowane. Sprawa wniosków to nie nasze „chciejstwo” lub „nie chciejstwo” to kwes'a

czasu, który każdy z  pracowników poświecą na realizacje zadań, w tym Państwa wniosków. Gmina

jest naszym wspólnym dobrem  - dobrem wszystkich mieszkańców i to wszyscy mieszkańcy muszą

pracować  dla  jej  dobra,  a  nie  tylko  wymagać  od  określonej  grupy  osób,  żeby  zadania  były

zrealizowane. Chciejmy zrozumieć, że to jest wspólnota samorządowa Gminy Lubasz i pracujmy dla

jej dobra po to, żeby nie w radiu co godzinę „leciała” informacja, że w Gminie Lubasz na drogach

wyłożono  eternit   -  czy  to  jest  chlubą  dla  nas?  Ja  przyznaję,  że    na  pewnych odcinkach  dróg

stwierdzono  niewielkie  ilości  azbestu,  stwierdzono  go  także  na  gruzowisku  w  bardzo  małych

ilościach, ale proszę Państwa czy to oznacza, że cała Polska musi o tym wiedzieć? - że coś takiego ma

miejsce. Czy po to  pracujemy prawie 30 lat,  żeby to wszystko prysło  jak bańka mydlana. Nie –

Gmina Lubasz jest naszym dobrem wspólnym. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że może teraz do niektórych dotarło. Stwierdziła, że wniosków są

setki  i  nawet jeżeli  nie zawsze otrzyma się odpowiedź w terminie to tez trzeba zrozumieć – bo

wnioski  są nie tylko z  komisji  czy  sesji.  Są z  zebrań,  a po ostatniej   turze - na  każdym zebraniu

zgłoszono od kilku po kilkanaście. Są też wnioski indywidualne od mieszkańców  oraz o udzielenie

informacji publicznej.  

Ad.7  Zakończenie obrad.            

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  dość  tematów  było  poruszanych  na  dzisiejszej  sesji.  Wobec

wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXVII sesji Rady Gminy Lubasz.

Sesja zakończyła się o godz. 17:00

Protokołowała  Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad   Sławomir Dams

                                                                           


